
Antwoord:
Voor de provincie staat het structurele evenwicht in de begroting centraal. Dit houdt in dat het 
totaal van structurele lasten wordt gedekt door het totaal van structurele baten. Daarbij is het 
van belang dat geraamde openstaande taakstellingen voldoende zijn geconcretiseerd om als 
reëel te worden aangemerkt

Antwoord:
Wij lezen in bovenstaande geen vraag aan het college.

Antwoord:
Er heeft met de gemeente Almere zowel ambtelijk als bestuurlijk contact plaatsgevonden. Daarin 
is allereerst aan Almere de gelegenheid gegeven om de huidige ontwikkeling van de financiële 
positie toe te lichten. Vervolgens is er informatie over en weer uitgewisseld en zijn er (onder meer) 
afspraken gemaakt over de te nemen stappen en het tijdig elkaar op de hoogte houden.

Antwoord:
De gemeente Almere staat niet onder preventief toezicht. De begroting 2024-2027 is immers eind
2023 goedgekeurd door de provincie. De begroting 2025-2028 wordt in het vierde kwartaal 2024 
beoordeeld. Indien dan naar voren komt dat het evenwicht tussen structurele lasten en 
structurele baten in 2025 (na correctie op realiteit) ontbreekt maar dat dit wordt hersteld in het 
financieel perspectief tot en met 2028, kan naar het oordeel van Gedeputeerde Staten de 
begroting 2025-2028 alsnog worden goedgekeurd. Mocht dat niet het geval zijn, dan zullen wij 
daarnaar handelen. De brief van 20 maart 2024 is duidelijk, het is nu aan de gemeente Almere om 
de noodzakelijke maatregelen te nemen.

Inleiding
Op 20 maart heeft zowel de gemeente Almere als PS een kopie van een brief gekregen m.b.t. de 
financiële situatie van de gemeente Almere. W.a.v. deze brief heeft 50PLUS een aantal vragen om meer 
duidelijkheid te verkrijgen zowel de verantwoordelijkheden van Almere, als het proces m.b.t. de 
verschillende codes waaronder code rood en de verantwoordelijkheid en het handelen van de 
provincie in deze situatie. Gezien de ernst van de situatie verzoeken wij het college de beantwoording 
met spoed te behandelen.

4. Gezien de uitwisselingen en de naderende behandeling van zowel de jaarrekening 2023 als de 
perspectiefnota 2025 binnen de gemeente Almere, is het essentieel te weten of de gemeente nu 
onder **Code Rood** wordt geschoord. Wat was de motivatie van het college van Gedeputeerde 
Staten om niet tot deze classificatie over te gaan, ondanks het niet voldoen aan de gestelde eisen? 
Heeft de brief van 20 maart invloed op de perspectiefnota van de gemeente Almere of levert het 
restricties op in het tot stand komen van deze nota en of de uitvoering?

3. Er zijn steeds zeer grote problemen zijn met diverse dossier waaronder, echter niet alleen het 
dossier jeugdzorg maar ook andere problemen bovenwater zijn gekomen zoals een tekort in het 
dossier ICT dut extra 18 miljoen nodig heeft?

2. Dit punt is des te prongender gezien de doelstelling van de huidige coalitie om een financiële buffer 
van 60 miljoen euro te realiseren, terwijl recente rapporten een verwacht verlies van 37,5 miljoen 
euro tonen.

Vragen:
1. Heeft het college, ondanks de vroege indicatie van financiële problemen in Almere (dec 2022) en 

de belofte om in het eerste kwartaal van 2024 gesprekken te hervatten, met de gemeente 
gesproken over het toewijzen van **Code Rood** voor de gemeente Almere?

Provincie Flevolaistp------------------------------------------
ichriftelijke Statenvragen van de Statenfractie van 50PLUS over Financiële situatie gemeente 

Almere n.a.v. diverse brieven provincie m.b.t. de financiële situatie van Almere, ingediend op 22 
maart 2024, en de antwoorden daarop van het college van Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld 
op 23 april 2024 (3257755).



Provincie Flevoland

Antwoord:
Zie antwoorden op vragen 4 en 6.

Antwoord:
De provincie gaat niet over de (politieke) keuzes voor de invulling van bezuinigingsmaatregelen 
in Almere. Daar gaat Almere zelf over. Wij zullen de uitkomsten van dit (politieke) proces als 
toezichthouder toetsen aan de hand van de begroting 2025-2028.

Antwoord:
Nee, de provincie handelt volgens de uitgangspunten, neergelegd in het convenant IBT/FT 
(Interbestuurlijk Toezicht/Financieel Toezicht). Zie ook het antwoord op vraag 7.

Nee, de provincie handelt overeenkomstig het IBT-FT. In het bestuursconvenant is helder 
omschreven op grond van welke criteria een gemeente de kleur rood (= preventief) krijgt 
toegekend. Daar is tot dusver nog geen aanleiding toe. De gemeente Almere is zelf primair 
verantwoordelijk voor een structureel sluitende begroting. De gemeenteraad controleert het 
gemeentebestuur hierop, dit wordt horizontale controle genoemd. De provincie ziet hierop toe 
vanuit haar rol van verticaal financieel toezicht.

7. Vindt u niet dat met het nemen van dit risico het collage van GS handelt in strijd met de taak van 
de provincie binnen IBT FT?

6. Vindt u niet dat de brief van 20 maart '24 en gezien eerdere correspondenten en opdrachten om de 
financiële positie van de gemeente Almere onder controle te krijgen en nu blijkt dat dit verre van 
gehooid is dot het meer don gerechtvaardigd is om Almere onder code rood te plaatsen. Dat dit 
een betere grip geeft in het oonpokken van de problemen en zo de perspectief nota deze 
noodzakelijke aanpak reflecteert ?

8- Waarom heeft het college besloten niet direct na de eerdere correspondentie Almere onder **Code 
Rood** te plaatsen vanaf 1 april?

5. U geeft aan dot de provincie zich zorgen maakt over het financieel perspectief von de gemeente 
Almere, moor u geeft de gemeente nog steeds ruimte voor het indienen van een nieuwe 
perspectiefnota 2024 aan de raad van de gemeente Almere moet worden voorgelegd, wetende dat 
de coalitie uit elkaar is gevallen en de opgelegde bezuinigingen nog niet zijn uitgevoerd. Vindt het 
college het niet riskant dat Almere haar beleid voortzet, een beleid dat in voorgaande jaren heeft 
geleid tot een steeds groter wordend financieel tekort?




